
Algemeen beschouwingen: 

Fractie van de Loo 



ALGEMEEN: 
Deze begroting leest makkelijk. Vooral omdat er weinig concreets in staat en veel 
ambities. En tegen ambities, iets wat je tot stand wilt brengen, is weinig tot niets tegen in 
te brengen. 

Maar hoe groot is de Ambitie? Dat blijft in deze begroting erg vaag. En dat is enerzijds te 
begrijpen want als ambitie vertaald wordt naar voortgang is het de vraag of de interne en 
externe factoren in de voortgang geborgd kunnen worden. Het belangrijkste bij realisatie 
van de ambities is de beschikbaarheid en inzetbaarheid van menskracht. 


Het valt het college te prijzen dat zij haar ambities afgesteld heeft op reeële realisatie 
mogelijkheden en daarom een overschot heeft op de begroting. Voorzitter: elke motie of 
amendement dat een uitbreiding betekend van werkzaamheden zal door mijn fractie dan 
ook niet gesteund worden. Hoe sympathiek de motie of amendement ook is. In 
tegenstelling dat de financiële dekking van de voorstellen geborgd moet zijn moet nu de 
menskracht geborgd zijn.  Dat betekent niet dat mijn fractie de begroting voor zoete koek 
gaat slikken. Er  zijn ook bittere koekjes die wij graag onder de aandacht willen brengen.


Voorzitter: het tekort aan menselijke daadkracht binnen dit huis is niet op te lossen door 
eenvoudig de reiskostenvergoeding te verhogen. Potentiële medewerkers die uit zijn op 
een maximale reiskostenvergoeding zullen voor enkele centen per kilometer naar een 
andere werkgever uitzien of door de concurrentie snel weg te kopen zijn. In contacten 
met gemeenten in Limburg heb ik geconstateerd dat complete afdelingen leeg gelopen 
zijn voor een iets betere arbeidsvoorwaarden in de buurgemeenten. Ik mis in de begroting 
dat heilige huisjes omvergetrapt worden. De oplossing kan en misschien wel moet 
gezocht worden in meer samenwerking op ambtelijk niveau voor wat betreft de 
basistaken. De centrumregeling voor de RES is daarvan een goed voorbeeld. Zeker 
omdat de specifieke taken voor de gemeente in eigen beheer blijven. Vz mijn fractie mist 
in de begroting voldoende aanzetten daartoe.


Woningbouw:

Vz: de druk op de woningmarkt wordt als maar groter. Voor de particuliere 
woningeigenaren betekent dat op zijn minst een stabiele prijs. Voor de particuliere 
huurmarkt zullen de prijzen, als gevolg van aanhoudende tekorten aan beschikbare 
woningen, blijven stijgen. Door de terugtrekkende investeerders in deze markt als gevolg 
van rijksoverheidsmaatregelen, zal deze markt niet of nauwelijks verbeteren voor onze 
inwoners. Sterker, deze markt zal krimpen. Ook de markt van de sociale huursector zal als 
gevolg van de prioriteit die, vanuit het rijk en de provincie, gegeven moet worden aan 
statushouders een schier ondempbare put zijn. Voorzitter: voor de woningbouw is het tijd 
voor nieuwe gedachten. Voor alle partijen valt daarom te hopen dat in het nieuwe 
begrotingsjaar de kleur van de wethouder verschiet waardoor ruimte ontstaat voor nieuwe 
ideeën bijvoorbeeld over woonvormen. 




Industriële bouw:

Deze raad is onlangs onaangenaam verrast door een presentatie op het gebied van 
industriële bouw in Weert op al dan niet bestaande industrie terreinen. In de actieve 
herinnering van mijn fractie is in de Structuurvisie heel iets anders besloten dan dat veel 
logistieke blokkerdozen op deze terreinen gebouwd kunnen worden. Deze ontwikkelingen 
degraderen de Structuurvisie tot een hopeloos hoopje papier omdat er geen vervolg is 
geven aan dit democratisch vastgelde document. 

In dezelfde presentatie werd aangegeven dat tenminste drie nog te ontwikkelen bedrijven 
als gevolg van de netwerkcongestie ernstig vertraagd worden in deze ontwikkeling. De 
ambtelijke antwoorden op vragen hieromtrent waren onthutsend! Alsof de 
netwerkcongestie iets is van tijdelijke aard. 

Voorzitter: het college heeft op het gebied van industriële bouw na aanleiding van de 
structuurvisie onvoldoende geacteerd op op zowel ruimte aspecten als op het 
energievraagstuk en legt daarmee een wissel op de toekomst van dit college. In de 
begroting is niets terug te vinden over het oplossen van deze problematiek. De 
oplossingsrichting moet daarom te vinden zijn in de trant van de oplossing zoals 
aangegeven bij het onderwerp woningbouw: het verschieten van kleur. 


Energietransitie:


De ontwikkelingen in de energietransitie komen met piepende en knarsende remmen bijna 
tot stilstand. De voornaamste reden daartoe zijn de netwerkcongestie en de politieke 
onwil om de tijd tussen nu en de installatie van Small Modular Reactors (SMR) te 
overbruggen. Voorzitter: een SMR heeft altijd nog de capaciteit van ongeveer een vierde 
van de Clauscentrale in Maasbracht, heeft een bebouwd oppervlak nodig van 3 a 4 
hectare en vraagt erg veel koelwater. De verwachting is dat de commercieel gunstige 
centrales nog 15 jaar op zich laten wachten voordat deze gebouwd gaan worden in 
Europa/Nederland.  Windmolens op zee kunnen voor een deel de overbrugging oplossen 
maar het probleem van de netwerkcongestie blijft en deze elektriciteit zal toch echt over 
land naar Limburg moeten komen. En de oplossing van dit transportprobleem zal ook nog 
zeker 10-15 jaar duren. We moeten derhalve de oplossing zoeken in opwekking en 
distributie van elektriciteit in de nabijheid van de gebruikers. Weert is goed op weg maar 
in de begroting zie ik onvoldoende aanknopingspunten over vergaande samenwerking/
facilitering op dit gebied vanuit de gemeente. 


Slot:

Voorzitter: de fractie van de Loo kijkt met een kritische blik naar de begroting die dit 
college voorlegt. Met de ervaring op het bestuurlijke vlak en met de wetenschap dat er 
altijd onderwerpen zijn die ter discussie kunnen staan wens ik dit college wijsheid toe. 
Wens ik dat in 2024 de voorstellen van dit college helder en transparant zijn en minder tot 
discussie leiden.


Tot slot dank ik alle medewerkers van de gemeente Weert voor hun inzet in de afgelopen 
tijd. Niet alleen de samenstellers van deze begroting maar ook al diegene die op, soms 
anonieme wijze, hun bijdrage leveren aan een fijne stad Weert!
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